
Protokół

ze wspólnego  posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa
i Integracji Europejskiej, Komisji Infrastruktury i Drogownictwa, Komisji Oświaty,

Kultury, Sportu i Zdrowia, Komisji Budżetu i Samorządu, Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej w dniu  15  listopada  2022 roku 

o godzinie 1500 w sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim.
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Ad.1.Sprawy regulaminowe.

I Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji - 14 radnych
obecnych - 12 radnych
nieobecny                   - 1 /Piotr Sęk /
Listy obecności stanowią załącznik niniejszego protokołu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Jerzy Koralewski.

Przewodniczący  Komisji  Jerzy  Koralewski  –  o  godzinie  1500 otworzył  wspólne  posiedzenie
Komisji  i  po  powitaniu  radnych  i  zaproszonych  gości  stwierdził  kworum  pozwalające  na
podejmowanie prawomocnych decyzji.

III Proponowany porządek posiedzenia:

Porządek posiedzenia:
1.Sprawy regulaminowe.
2.Współdziałanie Zespołu Szkół Zawodowych w Kowalewie Pomorskim ze Szkołami
Podstawowymi z terenu Miasta i Gminy Kowalewa Pomorskiego w zakresie preorientacji
zawodowej wraz z informacją o pracy Publicznej Szkoły Muzycznej w Kowalewie Pomorskim.
3.Projekty uchwał i tematy informacyjne.
4.Zapytania, sprawy różne.
5.Zakończenie. 
                                                           

Przewodniczący  Komisji  Jerzy  Koralewski  –  powitał  wszystkie  osoby  uczestniczące
w posiedzeniu  Komisji.  Odczytał  treść  porządku  posiedzenia  i  zapytał  czy  ktoś  ma  uwagi  do
porządku posiedzenia.
Porządek posiedzenia przyjęto bez uwag.

Ad.2.Współdziałanie  Zespołu  Szkół  Zawodowych  w  Kowalewie  Pomorskim  ze  Szkołami
Podstawowymi z  terenu Miasta i  Gminy Kowalewa Pomorskiego w zakresie  preorientacji
zawodowej  wraz  z  informacją  o  pracy  Publicznej  Szkoły  Muzycznej  w  Kowalewie
Pomorskim.

Przewodniczący Komisji   Jerzy Koralewski –  poinformował,  że na wniosek Przewodniczącej
Klubu Solidarna Gmina Pani Haliny Dąbrowskiej, temat ten został wpisany do Planu Pracy Komisji
Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Zdrowia.  Każdy z Radnych otrzymał  materiał  do zapoznania  drogą
mailową, w związku z tym poprosił o pytania. 

Radna Halina Dąbrowska – poinformowała, że materiał został przygotowany w należyty sposób,
są w nim przedstawione niezbędne informacje.  Odniosła się do odbytej Konferencji  w Zespole
Szkół  w  Kowalewie  Pomorskim   na  temat  potrzeb i kierunków reformy polskiego systemu
edukacji.  W  spotkaniu  uczestniczyli  Przedsiębiorcy  z  naszej  Gminy,  gdzie  zostały  omówione
współdziałania Zespołu Szkół. Dodała, że na spotkaniu Przedsiębiorcy wyjaśnili jak „uzdrowić”
środowisko zawodowe.  
 
Radny Robert Bejgier – poinformował, że Dyrektor Zespołu Szkół dokonuje wszelkich starań by
szkolnictwo zawodowe wróciło  do  łask.  Dodał,  że  w  materiale  brakuje  Mu  porównania,  które
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pokazałoby, czy działania osiągnęły zamierzony cel. We wspólnym interesie Samorządu, Zespołu
Szkół i Przedsiębiorców powinno być przekonanie uczniów by wybrali Zespół Szkół w Kowalewie,
a  nie  szkoły  w  ościennych  Gminach,  oraz  by  jak  najwięcej  uczniów  zasilało  naszych
Przedsiębiorców w Gminie, którzy borykają się z zatrudnieniem kwalifikowanych pracowników.
Poprosił  by  w  przyszłości  taki  materiał  został  ujęty,  jak  również  zestawienie  lat  poprzednich
i teraźniejszego czasu. Dodał, że brakuje w materiale efektów jakie uzyskano. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że brał udział w spotkaniach, które odbyły się
w  Zespole  Szkół.  Dodał,  że  zabrakło  Mu  trzeciego  spotkania,  na  którym  Przedsiębiorcy
przedstawiliby absolwentom swoje oczekiwania i oferty. Dodał,  że chodzenie do Zespołu Szkół
powinno być mobilizujące. Poinformował, że podczas jednej z rozmów Dyrektor Zespołu Szkół
zapytał jak ma konkurować ze Szkołą w Gronowie, w której od roku powstają nowe inwestycje.
Dyrektor Zespołu Szkół zdobył wile Grantów i środków zewnętrznych na modernizację Szkoły,
jednak to nie to samo. Dodał, że rozmawiał z jednym z absolwentów Zespołu Szkół, który osiągnął
bardzo  dobre  wyniki  w  nauce,  który  uważa,  że  w  naszej  Gminie  oferty  pracy,  jak  również
wynagrodzenia  są  podobne.  Oferty  pracy  w  ościennych  Gminach  są  korzystniejsze,  również
warunki jak i ścieżka rozwoju zawodowego jest atrakcyjniejsza. Uważa, że to Dyrektorzy Szkół
Podstawowych,  Dyrektor  Zespołu Szkół  i  Przedsiębiorcy  odgrywają największą rolę.  Zadaniem
Urzędu powinna  być  obserwacja  i  prowadzenie  statystyk.  Poinformował,  że  dołoży wszelkich
starań do tego by na wiosnę 2023 roku odbyło się trzecie spotkanie.

Radna Halina Dąbrowska – dodała,  że na ostatnie spotkanie został zaproszony Przedsiębiorca
z  Chełmży,  który  w  nowoczesny  sposób  współpracuje  z  uczniami.  Przedsiębiorca  w  sposób
dosadny mówił jakie działania należy podjąć, żeby ucznia przekonać do zawodu, jednak najpierw
należy  określić  jego  predyspozycje.  Uważa,  że  Firma  Plactica  w  należyty  sposób  traktuje
absolwentów.  Kolejno  dodała,  że  zgadza  się  z  Panem  Burmistrzem,  co  do  odbycia  trzeciego
spotkania.  Na  koniec  podziękowała  Przewodniczącemu  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu
i Zdrowia, za podjęty temat. 

Przewodniczący  Komisji   Jerzy  Koralewski  –  poinformował,  że  temat  był  przydatny,  gdyż
takowa informacja była potrzebna. Kolejno dodał, że w materiale brakuje informacji ilu uczniów
z terenu Gminy podjęło naukę w Zespole Szkół. Zgadza się z Panem Burmistrzem, co do odbycia
trzeciego spotkania. Poinformował, że rozmawiał z Dyrektorem Zespołu Szkół, którego zapytał czy
kierunek Logistyka daje efekt. Wyjaśnił, że modnym kierunkiem stał się „Operator dronów”. Na
zakończenie  dodał,  że  w  Szkole  w  Gronowie  zostały  poczynione  inwestycje,  które  niestety
w Zespole Szkół zawsze będą mniejsze. 

Kierownik  ref.  EOiW Monika  Kozińska –  poinformowała,  że  w  materiale  jest  tabela,  która
przedstawia liczbę  uczniów z terenu Gminy, którzy rozpoczęli naukę w Zespole Szkół. 

Radny Robert Bejgier – poinformował, że brakuje porównania z poprzednimi latami.

Kierownik ref. EOiW Monika Kozińska – zgodziła się z Radnym Robertem Bejgier. 

Radny Michał Klafczyński – poinformował, że panel jest potrzebny, jednak należy traktować go
z dystansem. 

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego materiału.

Ad.3.Projekty uchwał i tematy informacyjne.
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Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – Sałatowska – poinformowała, że w pierwszej kolejności 
zostaną omówione projekty uchwał, które za chwile będą podejmowane na obradach Sesji RM.

• PURM w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo Pomorskie 
na lata 2022-2045,

• PURM w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna  - omówiła projekty uchwał.

Radny Robert Bejgier – odniósł się do zapisu w Wieloletniej Prognozie Finansowej dotyczącego
świetlicy w Chełmoniu i zapytał z czego wynika wyższa kwota. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna  -  wyjaśniła,  że wynika to z racji  tego, że referat  TIiGG
wskazał  kwotę  za  inspektora  nadzoru.  Dodała,  że  10  listopada  weszła  w  życie  Ustawa,  która
zmieniła Prawo Zamówień Publicznych, gdzie dotychczas Przedsiębiorca, który realizował zadanie
powyżej 12 miesięcy miał prawo wystąpić do Gminy z wnioskiem o waloryzację wynagrodzenia.
Obecnie zmiana w Ustawie dotyczy również umów 6 miesięcznych. Od 1 stycznia, jak również od
1  lipca  ma  wzrosnąć  wynagrodzenie.  Kwota  została  zabezpieczona  w  razie,  gdy  zostanie
udokumentowany,  wzrost  kosztów  wynagrodzeń.  Wyjaśniła,  że  pozostała  kwota  90  000,00  zł
dotyczy robót remontowo – montażowych. 

Radny Robert Bejgier –  odniósł się do inwestycji, które zostały tymczasowo wykreślone z WPF
i zapytał o jaką bieżnię lekkoatletyczną chodzi. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna  -  wyjaśniła,  że jest  to bieżnia lekkoatletyczna w Szkole
Podstawowej w Wielkiej Łące. 

Radny Robert Bejgier –  zapytał dlaczego nie została ujęta świetlica w Wielkiej Łące oraz czy
Gmina pozyskała kwotę 2 000 000,00 zł. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że środki te zostały zapewnione, w styczniu
zostanie  napisany  wniosek.  Dodał,  że  kwota  2  000  000,00  zł  jest  z  przyszłorocznej  rezerwy
budżetowej Premiera.

Radny Robert Bejgier – poinformował, że usłyszał w telewizji, że jest nowa Ustawa, która mówi,
o możliwości ubiegania się o kolejne brakujące środki do inwestycji. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna  -  poinformowała,  że chodzi  o rezerwy, które tworzą się
między innymi z  rezygnacji z inwestycji przez Gminy. 

Radny Robert Bejgier – poprosił o przyspieszenie w czasie inwestycji, które zostały zaplanowane
w pozycji 20 /przebudowa i budowa sieci kanalizacyjnej w obrębie ulic Konopnickiej i Sportowej/ 
i pozycji 21 /przebudowa układu komunikacyjnego w obrębie ulic Konopnickiej i Sportowej/. 

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – poinformował, że jeżeli będzie taka możliwość
zostanie złożony wniosek do Polskiego Ładu. Gmina otrzymała kwotę 2 000 000,00 zł w zakresie
zadań  dotyczących  kanalizacji.  W  chwili  obecnej  realizowana  jest  kanalizacja  na  Głównym
Dworcu.  W  przyszłym  roku  z  tych  środków  zostanie  wykonana  przebudowa  kanalizacji  na
ul. św. Józefa. Po wykorzystaniu wszystkich środków będzie możliwość ubiegania się o kolejne, na
zadania z zakresu kanalizacji. Dlatego taka ciągłość została zapisana. 
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Radny  Robert  Bejgier  –  poinformował,  że  w  założeniach  Polskiego  Ładu  priorytetem  jest
gospodarka  wodno  –  kanalizacyjna.  Uważa,  że  Gmina  powinna  złożyć  jak  najwięcej  takich
wniosków. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna  - odniosła się do przedstawionych lat i poinformowała, że są
to tylko propozycje. Jeżeli będzie taka możliwość wniosek zostanie złożony wcześniej. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował,  że jeżeli  zostanie  zmodernizowana stacja
uzdatniania wody, kolejnym krokiem jaki będzie należało zrobić, to zadbać o infrastrukturę wodno
– kanalizacyjną. 

Radny Robert Bejgier – zapytał o rewitalizację terenu po były PGR.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna  - poinformowała, że jest to zadanie związane z ułożeniem
kostki  i  kanalizacji.  Jeżeli  będzie możliwość zostanie  złożony wniosek o dodatkowe środki,  by
rewitalizacja została wykonana kompleksowo. 

Radny Marcin Dunajski – odniósł się do kolejności dróg do utwardzenia. Rozumie, że Gmina
będzie ubiegała  się o pozyskanie środków, dzięki czemu drogi będą nadal utwardzane.  Kolejno
zapytał o salę w Sierakowie i drogę w Szewie – czy zostaną na nie pozyskane środki z Polskiego
Ładu. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna  - poinformowała, że są to inwestycje, które nie będą robiły
„sztucznego długu” w Gminie. 

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała, że jeżeli będzie taka możliwość
zostaną złożone wnioski do Polskiego Ładu. 

Przewodniczący  Komisji  Jerzy  Koralewski  – zapytał  o  zmianę  klasyfikacji  budżetowej
dochodów bieżących.

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna   -  wyjaśniła,  że  jest  to  zmiana  pomiędzy  „podziałką”
klasyfikacji  budżetowej,  która  była  w planie  wcześniej.  Dodała,  że  Ministerstwo dopiero  teraz
podjęło decyzję w tej sprawie. Jest to czysto techniczna sprawa. 

Przewodniczący Komisji  Jerzy Koralewski – o godzinie 1545 ogłosił przerwę z uwagi na odbycie
LI nadzwyczajnej Sesji RM.

Przewodniczący Komisji   Jerzy Koralewski – o  godzinie  1615 wznowił  posiedzenie  Komisji.
Poprosił o zabranie głosu Panią Skarbnik.

• PURM w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo Pomorskie 
na lata 2022-2045,

• PURM w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022.

Skarbnik  Gminy Magdalena Górna  -  poinformowała,  że  projekty  uchwał  zostaną  przesłane
Radnym w dniu 22 listopada. W razie konieczności projekty uchwał zostaną omówione przed Sesją
RM.
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• PURM w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnień
od tego podatku,

• PURM w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej podstawę do obliczenia 
podatku rolnego na obszarze Miasta i Gminy Kowalewo Pomorskie oraz zwolnień od 
podatku rolnego

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – Sałatowska – poinformowała, że stawki podatków zostały
omówione na poprzednim posiedzeniu Komisji  w dniu 8 listopada.  Odniosła się do podatku od
środków transportu, gdzie miał zostać przeanalizowany ten podatek w Gminach ościennych. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna  - przedstawiła stawki tego podatku w ościennych Gminach.

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski –  zaproponował  by  nie  zmieniać  stawki  od  środków
transportu. 

W wyniku dyskusji ustalono, że podatek od środków transportu pozostaje bez zmian. W związku
z tym nie ma konieczności podejmowania uchwały, obowiązywać będzie dotychczasowa uchwała.

• PURM w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu uwzględnianej przy 
obliczaniu kwoty do zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci i uczniów 
niepełnosprawnych z terenu Gminy Kowalewo Pomorskie do szkół i placówek 
oświatowych.

Kierownik ref. EOiW Monika Kozińska – omówiła projekt uchwały. Dodała, że w chwili obecnej
jest projekt Rozporządzenia nowelizującego tą stawkę, gdzie są proponowane wyższe stawki. Jeżeli
Rozporządzenie wejdzie w życie należało będzie zmienić uchwałę.

Nikt z Radnych nie miał pytań do przedstawionego projektu uchwały. 

• PURM w sprawie zmiany uchwały nr XXXIX/329/22 z dnia 24 lutego 2022 r. w sprawie 
ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu 
dla których organem prowadzącym jest Gmina Kowalewo Pomorskie.

Kierownik ref. EOiW Monika Kozińska – omówiła projekt uchwały. 

Radny Robert Bejgier – zapytał czy ustalając kwotę opieraliśmy się na ościennych Samorządach 
oraz czy mamy rozeznanie jak wygląda kwota opiekuna stażu – mentora. 

Kierownik ref. EOiW Monika Kozińska – odpowiedziała, że analizowała uchwały w ościennych
Samorządach, gdzie kwota jest w granicach 100,00 zł. Dodała, że Związki Zawodowe będą naszą
Gminę  stawiać  za  wzór,  ponieważ  wyszliśmy  naprzeciw  oczekiwaniom.  W  Gminie  jest  5
opiekunów – mentorów, więc nie jest to duże obciążenie. 

Przewodniczący Komisji Jerzy Koralewski – poinformował, że kiedyś wybierało się nauczyciela
jako opiekuna stażu z najmniejszą płacą, po to by była mniejsza kwota wypłaty. Tak samo może
być z mentorem, chociaż musi być to nauczyciel mianowany lub dyplomowany. Uważa, że jest to
dobra droga do uregulowania tego stanowiska. 

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały.
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• PURM w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na 
nieruchomościach stanowiących własność Gminy Kowalewo Pomorskie,

Kierownik ref. OŚRiEG Edyta Jasińska – omówiła projekt uchwały.
Nikt z Radnych nie miał pytań do przedstawionego projektu uchwały.

• PURM w sprawie przekazania wniosku z dnia 28 października 2022 roku.

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka  –  Sałatowska –  poinformowała,  że  Radnym  zostanie
przesłany projekt uchwał, który został przygotowany i odczytany na posiedzeniu Komisji Skarg,
Wniosków  Petycji.

Nikt z Radnych nie miał pytań do przedstawionego projektu uchwały.

Tematy informacyjne. 

Informacja  o  wyznaczonym podmiocie  do  wykonywania  kary  ograniczenia  wolności  oraz  prac
społeczno użytecznych.

Sekretarz Gminy Monika Piróg – poinformowała, że Burmistrz wyznaczył Zakład Gospodarki
Komunalnej  i  Mieszkaniowej  w  Kowalewie  Pomorskim.  Co  roku  taka  informacja  jest
przekazywana Radnym. 

Przewodniczący Komisji  Jerzy Koralewski –  poinformował,  że ZGKiM jako podmiot  dobrze
wywiązuje się z tego zadania, świadczy o tym opinia Sądu.

Radna Jolanta Wypych –  zapytała czy jest dużo takich osób.

Prezes  ZGKiM  Lidia  Jankowska –  odpowiedziała,  że  wszystko  zależy  od  ilości  wyroków,
czasami w ciągu tygodnia jest osiem osób,a czasami dwie.  

Ad.4.Zapytania, sprawy różne.

Nie zgłoszono.

Kierownik  ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner –  odniosła  się  do  zgłoszonego  wniosku  na
poprzednim  posiedzeniu  Komisji  odnośnie  świecenia  lamp  na  targowisku.  Wyjaśniła,  że
z dwunastu lamp świecą się trzy. Jedna na wejściu, druga przy pojemnikach, trzecia na placu. Na
targowisku jest zamontowany monitoring, żeby zachować bezpieczeństwo i targowisko nie zostało
zdewastowane  musi  być  zachowane  jakieś  oświetlenie.   W razie  by  otrzymać  odszkodowanie
należy zachować szczególne warunki. 

Prezes  ZGKiM  Lidia  Jankowska –  poinformowała,  że  jest  problem  w  kwestii  toalety  na
targowisku. Zamek w toalecie,  jest  co chwilę  naprawiany.  Obecnie został  zamontowany zamek
elektroniczny, który również był już naprawiany. Dodała, że w toalecie organizowane są imprezy.
Co chwile są interwencje Policji  i pracowników ZGKiM. 

Kierownik  ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner –  poinformowała,  że  ostatni  rachunek  za  wodę
w toaletach za ostanie trzy miesiące wyniósł 600,00 zł. 
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Prezes  ZGKiM  Lidia  Jankowska –  odniosła  się  do  zapytania  skierowanego  na  poprzednim
posiedzeniu  Komisji  odnośnie  ogrzewania  na  ul.  Konopnickiej  1.  Poinformowała,  że  dojechał
sterownik i ogrzewanie działa. 

Przewodniczący Komisji Jerzy Koralewski – poinformował, że problem z toaletą na targowisku
jest poważny. Zasugerował, by częściej odbywała się interwencja Policji.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – odniósł się do darowizny w postaci budynku Posterunku
Policji, który kilka miesięcy temu miała przejąć Gmina. Poinformował, że Sanepid zakwestionował
funkcjonowanie Posterunku, martwi Go, że niedługo Policjanci nie będą mieli  Posterunku Policji.
Następnie odniósł się do toalety na targowisku i poinformował, że nie pochwala tego co się tam
dzieje. Należy zadbać o toaletę. 

Radna Jolanta Wypych – zapytała czy w Kowalewie są osoby bezdomne. Kiedyś funkcjonowała
noclegownia w ZGKiM. 

Prezes ZGKiM Lidia Jankowska – odpowiedziała, że w Kowalewie nie ma osób bezdomnych, co
do  noclegowni wyjaśniła, że zmieniły się przepisy funkcjonowania noclegowni, dlatego została ona
zamknięta. 

Ad.5.Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 1706 zamknął posiedzenie
Komisji.
Protokół zawiera  8 kolejno ponumerowanych stron.

Protokołowała:
M. Chądzyńska

                                                                                                            PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
                                                                                                            OŚWIATY, KULTURY, SPORTU 
                                                                                                                              I ZDROWIA

                         
                                                                                                                                             / - / Jerzy Koralewski


